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干支日戳

干支 Q 峩

1903 年11月 26 El, 郟政恙办通扎第9 3½坻定， 岡內Q峩用干支釒3年， 使用;/J..8J'

三格式的日戮J:.格为宥名，中裕为年月El' 下格为局名，有1904年是 使用。秉油两年的干

支日峩供为单凰或攻圈汊文日峩，列了1906年中，郟政恙局乂下友了一升大型腰損形日戳，

呆初所見的都是全汊文日峩，但淅淅造化为吳汊或汊吳日戳，使干支峩的峩式增至五大奚，

在本征郟品中有所展示。一件紋为有是的 郟品为牛庄辛亥年 ＇同月＊月＂ 吳汊日峩，迷秤使
用 ＇同月＊月＂ 而合弃紋希通的 ＇同月＂ 表迷方式， 比紋少見。

大清帝园在蜜优皇帝過位后緒束，羽、中山先生領孚下的中华民周子1912年1月1 1蛤

元，弃命令日觀采用元年耒來替干支紀年， 而月日采用公石。糸三宥一些大域市去。牛庄、奉
天、哈佘洪和羽、家台弃元跟隨指令，首两考沿用壬子干支日峩 而不用元年日戲，哈佘洪的三

件癸星干支峩赤沿用至民圉＝年，而卟家台的1913年日峩呈示了令＾f大忠的或重年份日峩

｀｀癸.J/....::.年＂，將干支和民圉紀元排在一是，十分珍奇。

LUNAR YEAR DATESTAMPS 

Postal Notification No. 93 issued by the Postmaster General on November 26, 1903 
decreed the use of three segmented datestamps with name of province at top, name of post 
office at bottom, year (in lunar year reckoning) month date at middle in three vertical rows. 
Initially, single and double circle Chinese language types were used but later in 1906, the 
Postal Administration Head Office handed down a larger type of Chinese language lunar year 
datestamp with a central box containing the lunar year, month, date with name of province at 
top and name of post office at bottom. As the amount of international mail increased, this 
central box type handstamp evolved into bilingual Chinese/English and English/Chinese types 
making a total of 5 broad types, all of which had been used in the North Eastern provinces as 
illustrated in this frame of exhibits. One item of particular interest is the 1911 Xin Hai（辛亥）
cover, the N ewchwang lunar year datestamp indicated the scarce Intercalary Month/Sixth 
Month variety. 

As the Da Qing Empire came to an end on 1st January 1912, Dr. Sun Yat Sen became the 
President of Zhong Hua Min Guo（中华民圉）and he ordered year notation to revert to Yuan 
Year (1st year) of Republic. This was not complied strictly by large post offices like Mouden, 
Newchwang, Harbin and Sunkiatai, the first two offices adopted the Ren Zi（壬子）lunar year 
notation instead of Yuan Year (1912), Harbin adopted Gui Chou（癸却lunar year notation 
instead of 2nd year (of Republic, 1913) whilst Sunkiatai illustrated a delightful double year 
notation for 1913: Gui Chou Second Year(癸.JJ..＝年）．
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